

Wallis and Futuna - Enquête Budget des Familles 2019

Service Territorial de la Statistique et des Etudes Economiques (STSEE)

Report generated on: March 17, 2021

Visit our data catalog at: <https://microdata.pacificdata.org/index.php>

Overview

Identification

ID NUMBER
SPC_WLF_2019_HIES_v01_M

Version

VERSION DESCRIPTION

Version 01: version éditée, nettoyée, étiquetée et anonymisée du Master file.

Version 01: edited, cleaned, labelled and anonymized version of the Master file.

PRODUCTION DATE
2021-03-16

Overview

ABSTRACT

Durant la période juin 2005 mai 2006, le Service Territorial de la Statistique et des Etudes Economiques (STSEE) de Wallis et Futuna a réalisé une enquête socio-économique visant à mieux appréhender les conditions de vie des ménages et déterminer la structure de leurs dépenses afin d'établir un indice des prix de détail à la consommation.

Pres de quinze années plus tard, de nouveaux comportements, de nouveaux biens et services, de nouveaux magasins sont venus modifier les habitudes de consommation de la population, c'est pourquoi il était nécessaire d'entreprendre une nouvelle étude. De celle-ci découlera une nouvelle structure de consommation sur laquelle sera basé prochainement l'indice des prix à la consommation du Territoire.

From June 2005 to May 2006, the Service Territorial de la Statistique et des Etudes Economiques (STSEE) of Wallis and Futuna undertook a socio-economic survey aiming at analyzing the household members' conditions of living and the structure of their expenditures. This would allow to establish an updated Consumer Price Index (CPI) for the territory.

Almost fifteen years later, new assets, services and new shops have modified the population's consumption habits which is why it was necessary to run a new survey. This would then enable to derive a new CPI for the territory.

KIND OF DATA
Sample survey data [ssd]

UNITS OF ANALYSIS
Menage et Individu.

Household and Individual.

Scope

NOTES

-MENAGE: Caractéristiques du ménage; Biens du ménage; Entretien; Voyages; Service; Ceremonies; Flux financiers; Retail; Agriculture.

-INDIVIDU: Caractéristiques des individus; Education; Santé; Handicap; Communication; Alcool et tabac; Activités économiques; Pêche et chasse; Artisanat.

-HOUSEHOLD: Household characteristics; Household assets; Maintenance; Trips; Services; Ceremonies; Remittances and financial support; Livestock; Agriculture.

-INDIVIDUAL: Individual characteristics; Education; Health; Disability; Communication; Alcohol and tobacco; Labour force; Fishing and Hunting; Handicraft.

TOPICS

Topic	Vocabulary	URI
pacific-skills, education, training		
pacific-skills, industry, training		
pacific-skills, occupation		
pacific-skills, gender		
pacific-skills, disability		

KEYWORDS

Wallis and Futuna, EBF, HIES, Income, Expenditure, Education, Economic activity, Health, Disability, Energy, Sanitation, Water, Transport, Communication, Agriculture, Fishing, Handicraft, Assets, Poverty

Coverage

GEOGRAPHIC COVERAGE

Couverture géographique nationale: Wallis et Futuna.

National coverage: Wallis and Futuna.

UNIVERSE

L'enquête Budget des Familles ne concerne que la population des « ménages ordinaires » résidant sur le Territoire de Wallis et Futuna et exclut donc les ménages « collectifs » constitués par les personnes vivant en communauté.

The survey only covers usual residents of private dwellings from Wallis and Futuna and is thus excluding all collective households composed of people living in community.

Producers and Sponsors

PRIMARY INVESTIGATOR(S)

Name	Affiliation
Service Territorial de la Statistique et des Etudes Economiques (STSEE)	Wallis and Futuna government

OTHER PRODUCER(S)

Name	Affiliation	Role
Statistics for Development Division	Pacific Community	Technical assistance
Institut de Statistique et des Etudes Economiques	Government of New Caledonia	Technical assistance

FUNDING

Name	Abbreviation	Role
Government of Wallis and Futuna		Funding

Metadata Production

METADATA PRODUCED BY

Name	Abbreviation	Affiliation	Role
Statistics for Development Division	SDD	Pacific Community	Documentation of the survey

DATE OF METADATA PRODUCTION

2021-03-16

DDI DOCUMENT VERSION

-Version 1 (mars 2021): Première documentation de l'enquête de 2019-2020 intitulée "Enquête Budget des Familles" de Wallis et Futuna. Effectuée à Nouméa par Statistics for Development Division, Pacific Community. Cette documentation sera traduite en français et anglais.

Version 1 (March 2021): This is the first attempt at documenting the 2019-2020 Household Income and Expenditure Survey (HIES) of Wallis and Futuna. Done in Nouméa by the Statistics for Development Division, Pacific Community. This documentation will be translated both in French and English.

DDI DOCUMENT ID

DDI_SPC_WLF_2019_HIES_v01_M

Sampling

No content available

Questionnaires

Overview

Le questionnaire de l'Enquête Budget des Familles (EBF) 2019-2020 de Wallis et Futuna est composé de 8 sections majeures et dans chacune d'entre elles se trouvent des modules.

Voici la liste des 8 sections principales:

- 1: Identification des ménages
- 2: Liste des membres du ménage
- 3: Informations détaillées sur la personne
- 4: Informations sur le ménage
- 5: Carnet de compte
- 6: Informations géographiques + photo
- 7: Contrôle des superviseurs
- 8: Appendix et Legendes

Le questionnaire a été développé en français et en anglais grâce à l'outil de la Banque Mondiale "Survey Solutions".

The questionnaire of the 2019-2020 Household Income and Expenditure Survey (HIES) of Wallis and Futuna is composed of 8 main sections. Each of the sections contain themselves sub-sections called modules.

Below is the list of all 8 main sections:

- 1: Household ID
- 2: Household member roster
- 3: Person details
- 4: Household details
- 5: Diary / carnet de compte
- 6: Geographic information + photo
- 7: Supervisors check
- 8: Appendices and legend

The questionnaire was developed in French and in English using the World Bank software Survey Solutions.

Data Collection

Data Collection Dates

Start	End	Cycle
2020-11-04	2021-11-14	Data collection

Data Collection Mode

Computer Assisted Personal Interview [capi]

Data Collection Notes

Les agents et superviseurs d'enquête ont été formés environ 2 semaines avant la collecte des données par une équipe de la Communauté du Pacifique (CPS). Ils ont été formés aux divers cas de figure pouvant intervenir au cours de cette enquête. Ils ont également été formés à l'utilisation des tablettes. Ce nouvel outil de collecte est un réel changement par rapport au format papier utilisé lors de l'Enquête Budget des Familles (EBF) 2005-2006.

Les entretiens se faisaient soit en langue française ou en wallisien/futunien afin de garantir une compréhension optimale. L'enquête étant faite avec un carnet de compte, le questionnaire restait donc avec le ménage pendant au moins 2 semaines.

A Wallis, 2 agents se sont désistés sur un intervalle de 2 vagues. Il a donc fallu recruter au plus vite 2 nouveaux agents. Cet incident n'a eu aucun impact sur la qualité de la collecte de données.

Around 2 weeks prior to the data collection, 2 staffs from the Pacific Community (SPC) came to train the enumerators and the supervisors. They were trained on how to handle different situations on the fieldwork but also on how to use tablets. This new data collection tool is a genuine change compared to the paper questionnaires from the previous 2005-2006 Household Income and Expenditure Survey (HIES).

The interviews were conducted in French or in Wallisian/Futunian in order to guarantee the best data quality possible. The survey was done using the diary, this means the questionnaire was left to the household for at least 2 weeks.

In Wallis island, 2 enumerators left the team for the duration of 2 waves so it was important to replace these 2 enumerators quickly. This incident did not impact the quality of the data collection process.

Questionnaires

Le questionnaire de l'Enquête Budget des Familles (EBF) 2019-2020 de Wallis et Futuna est composé de 8 sections majeures et dans chacune d'entre elles se trouvent des modules.

Voici la liste des 8 sections principales:

- 1: Identification des ménages
- 2: Liste des membres du ménage
- 3: Informations détaillées sur la personne
- 4: Informations sur le ménage
- 5: Carnet de compte
- 6: Informations géographiques + photo
- 7: Contrôle des superviseurs
- 8: Appendix et Legendes

Le questionnaire a été développé en français et en anglais grâce à l'outil de la Banque Mondiale "Survey Solutions".

The questionnaire of the 2019-2020 Household Income and Expenditure Survey (HIES) of Wallis and Futuna is composed of 8 main sections. Each of the sections contain themselves sub-sections called modules.

Below is the list of all 8 main sections:

- 1: Household ID
- 2: Household member roster
- 3: Person details
- 4: Household details
- 5: Diary / carnet de compte
- 6: Geographic information + photo

- 7: Supervisors check
- 8: Appendices and legend

The questionnaire was developed in French and in English using the World Bank software Survey Solutions.

Data Collectors

Name	Abbreviation	Affiliation
Service Territorial de la Statistique et des Etudes Economiques	STSEE	Wallis and Futuna government

Supervision

Trois équipes étaient en charge de la collecte des données pour cette enquête:

- Deux équipes à Wallis composées de deux superviseurs et de quatre agents;
- Une équipe à Futuna composée d'un superviseur et de trois agents.

There were three teams in charge of collecting data for this survey:

- Two teams in Wallis island which consisted of two supervisors and four enumerators;
- One team in Futuna island which consisted of one supervisor and three enumerators.

Data Processing

Data Editing

Data editing was done using the software Stata.

Other Processing

Data entry was done using the World Bank's software Survey Solutions.

Data Appraisal

No content available

Documentation

Questionnaires

WLF 2019 EBF - Questionnaire (Francais)

Title	WLF 2019 EBF - Questionnaire (Francais)
Author(s)	Service Territorial de la Statistique et des Etudes Economiques (STSEE)
Date	2019-11-01
Country	Wallis and Futuna Isld.
Language	French
Description	<p>Ce document est le questionnaire en français de l'Enquête Budget des Familles (EBF) de Wallis et Futuna. Le questionnaire de l'Enquête Budget des Familles (EBF) 2019-2020 de Wallis et Futuna est composé de 8 sections majeures et dans chacune d'entre elles se trouvent des modules.</p> <p>Voici la liste des 8 sections principales:</p> <ul style="list-style-type: none"> - 1: Identification des ménages - 2: Liste des membres du ménage - 3: Informations détaillées sur la personne - 4: Informations sur le ménage - 5: Carnet de compte - 6: Informations géographiques + photo - 7: Contrôle des superviseurs - 8: Appendix et Legendes <p>Le questionnaire a été développé en français et en anglais grâce à l'outil de la Banque Mondiale "Survey Solutions".</p>
Filename	C:/Users/olivierm/OneDrive - SPC/Olivier Menaouer/NADA/Wallis & Futuna/SPC_WLF_2019_HIES_v01_M/Doc/Questionnaires/Wallis et Futuna 2019 EBF FINAL (French).pdf
Format	Document, PDF [application/pdf]

WLF 2019 HIES - Questionnaire (English)

Title	WLF 2019 HIES - Questionnaire (English)
Author(s)	Service Territorial de la Statistique et des Etudes Economiques (STSEE)
Date	2019-11-01
Country	Wallis and Futuna Isld.
Language	English
Description	<p>This file is the English questionnaire of the 2019-2020 Household Income and Expenditure Survey (HIES) of Wallis and Futuna.</p> <p>The questionnaire of the 2019-2020 Household Income and Expenditure Survey (HIES) of Wallis and Futuna is composed of 8 main sections. Each of the sections contain themselves sub-sections called modules.</p> <p>Below is the list of all 8 main sections:</p> <ul style="list-style-type: none"> - 1: Household ID - 2: Household member roster - 3: Person details - 4: Household details - 5: Diary / carnet de compte - 6: Geographic information + photo - 7: Supervisors check - 8: Appendices and legend <p>The questionnaire was developed in French and in English using the World Bank software Survey Solutions.</p>
Filename	C:/Users/olivierm/OneDrive - SPC/Olivier Menaouer/NADA/Wallis & Futuna/SPC_WLF_2019_HIES_v01_M/Doc/Questionnaires/Wallis et Futuna 2019 EBF FINAL (English).pdf
Format	Document, PDF [application/pdf]

Technical documents

WLF 2019 EBF - ISIC ISCO classifications (English - Francais)

Title	WLF 2019 EBF - ISIC ISCO classifications (English - Francais)
Author(s)	Service Territorial de la Statistique et des Etudes Economiques (STSEE)
Date	2019-11-01
Country	Wallis and Futuna Isld.
Language	English
Description	Ce fichier est la classification ISIC (International Standard Industrial Classification) et ISCO (International Standard Classification of Occupations) de l'Enquête Budget des Familles (EBF) 2019 de Wallis et Futuna. Il contient tous les codes et descriptions de code pour toutes les activités économiques présentes dans le jeu de données. La classification est en français et anglais.
Format	Document, Microsoft Excel [application/msexcel]

WLF 2019 EBF - COICOP (English)

Title	WLF 2019 EBF - COICOP (English)
Author(s)	Service Territorial de la Statistique et des Etudes Economiques (STSEE)
Date	2019-11-01
Country	Wallis and Futuna Isld.
Language	English
Description	This file is the COICOP (Classification of Individual Consumption by Purpose) classification of the 2019-2020 Household Income and Expenditure Survey (HIES) of Wallis and Futuna. It contains all the expenditure-related codes and descriptions present in the dataset. The classification is in English.
Format	Document, Microsoft Excel [application/msexcel]

WLF 2019 EBF - COICOP (French)

Title	WLF 2019 EBF - COICOP (French)
Author(s)	Service Territorial de la Statistique et des Etudes Economiques (STSEE)
Date	2019-11-01
Country	Wallis and Futuna Isld.
Language	French
Description	Ce fichier est la classification COICOP (Classification of Individual Consumption by Purpose) de l'Enquête Budget des Familles (EBF) 2019 de Wallis et Futuna. Il contient tous les codes et descriptions de code relatifs aux dépenses présentes dans le jeu de données. Classification en français.
Format	Document, Microsoft Excel [application/msexcel]

WLF 2019 EBF - PACCOI (English - Francais)

Title	WLF 2019 EBF - PACCOI (English - Francais)
Author(s)	Service Territorial de la Statistique et des Etudes Economiques (STSEE)

Date	2019-11-01
Country	Wallis and Futuna Isld.
Language	English Ce fichier est la classification PACCOI (Pacific Classification of Income) de l'Enquête Budget des Familles (EBF) 2019 de Wallis et Futuna. Il contient tous les codes et descriptions de code relatifs aux revenus présents dans le jeu de données. Classification en français et en anglais.
Description	This file is the PACCOI (Pacific Classification of Income) classification of the 2019-2020 Household Income and Expenditure Survey (HIES) of Wallis and Futuna. It contains all the income-related codes and descriptions present in the dataset. Classification both in English and in French.
Filename	C:/Users/olivierm/OneDrive - SPC/Olivier Menaouer/NADA/Wallis & Futuna/SPC_WLF_2019_HIES_v01_M/Doc/Technical/PACCOI.xlsx
Format	Document, Microsoft Excel [application/msexcel]

WLF 2019 EBF - PNDB database 2020 (English)

Title	WLF 2019 EBF - PNDB database 2020 (English)
Author(s)	Service Territorial de la Statistique et des Etudes Economiques (STSEE)
Date	2020-01-01
Country	Wallis and Futuna Isld.
Language	English Ce fichier est la classification Pacific Nutrient DataBase (PNDB) de 2020. Il contient une panoplie d'informations nutritives pour chaque aliment présent dans la base PNDB.
Description	This file is the Pacific Nutrient DataBase (PNDB) 2020 classification. It contains a large collection of nutrition-related information for each PNDB food item.
Filename	C:/Users/olivierm/OneDrive - SPC/Olivier Menaouer/NADA/Wallis & Futuna/SPC_WLF_2019_HIES_v01_M/Doc/Technical/PNDB(2020)_Database_v2_publish - COICOP.xlsx
Format	Document, Microsoft Excel [application/msexcel]